

# Referat fra møde i Billedkunstrådet d. 8. marts 2023

**Deltagere:** Mie Petri Lind, Robert Rasmussen, Hanne Korsby, Johann Kauth, Tanja Nellemann Kruse.

**Fraværende:** Hanne Matthiesen.

**Ordstyrer/referent:** Mie Petri Lind/ Freja Clara Kern-Jespersen

**Mødested:** Mødelokale 6, Søtofte 10

## Pkt. 1 – Godkendelse af dagsorden

Dagsorden blev godkendt.

## Pkt. 2 – Gennemgang af økonomi

- Grundet sygdom hos forvaltning er der ikke nye økonomital.
- Budgettet for 2023 er 155.000 kr. inkl. overførsel fra 2022 og tilskud fra Statens Kunstfond.
- Mie sender stadig fondsansøgninger til Knud-Viktor projektet, men planen er at arbejde med de økonomiske rammer, der er på nuværende tidspunkt.

## Pkt. 3 – Årsberetning til børne- og kulturudvalget

Børne- og Kulturudvalget har haft årsberetningen til orientering, hvor den fik ros. Den kan nu sendes til Samsø Posten.

## Pkt. 4 – Igangværende og kommende projekter:

- Status på Tidselkorridorerne
  - Billedkunstrådet er inviteret til Tidselkorridoren d. 11.4 kl. 13.00.
  - Tidselkorridoren er kommet på VisitSamsøs hjemmeside og kommer også med den trykte miniguide.
  - Der planlægges åbningsreception d. 2. juli ved Nørreskifte.

▪ Status på Knud Viktor-udstilling, herunder:

- Efterlysning af Knud Viktor-værker:

- Rådet er ikke blevet kontaktet af flere borgere med værker, men Hanne K har fået tilsendt en artikel om Knud Viktor fra lokalarkivet. Artiklen handler bl.a. om Knud Viktor, der vinder en guldmedalje for en fresko.
- Frederiksborg Gymnasium har freskoen og den blev restaureret i 2005. Hanne K skriver til Frederiksberg Gymnasium for at få et billede af den.
- Hanne K og Tanja har begge haft kontakt til antikvarietet, men der er ingen Knud Viktor værker.
- Hanne K udarbejder en opfølgning på pressemeddelelsen.
- Museet for Samtidskunst i Roskilde har Knud Viktor værker som muligvis kan lånes til udstillingen.
- Arbejdet med at finde Knud Viktor værker fortsætter.

- Tur til Struer – beretning

- Hanne K, Mie og Johann har været i Struer. En spændende tur med mange former for kunst og lydkunst bl.a. to bunker fra 2. verdenskrig med lys/lyd, et lydløst rum, Struer Museum med B&O og nye lydstudier i træ.
- Jacob Eriksen (direktør) skriver en ansøgning til Region Midtjylland. Han er åben for et samarbejde med Samsø. Rådet drøfter, at Samsøs gevinst ved samarbejdet skal være tydeligt.
- Jacob og co. vil gerne give sparring/teknisk sparring ift. Knud Viktor udstillingen.

- Samarbejde med Samsø Museum og Samsø Naturskole

- Mie og Johann har haft et møde med Samsø Museum og Naturskolen i sidste uge, og de skal mødes igen om et par uger. Både naturskolen og Samsø Museum vil gerne tænke Knud Viktor-udstillingen ind i deres aktiviteter. Dette kunne eksempelvis være at lytte til dyr ude på Fredensdal eller optage lyde ude i naturen fx lyden af rejer.

- Øvrigt:

- Udstillingen i Anton Rosen Huset bliver primært en introduktion til Knud Viktor, og nogle af de tidlige malerier.
- Johann er kommet i besiddelse af en DR-Dokumentar med Knud Viktor, der viser hans familie og liv i Frankrig. Johann sender den rundt.
- I forbindelse med åbningsweekenden d. 2.-4. juni bookes kultursalen i Sambiosen til koncert d. 3. juni.

- Der planlægges i alt fire koncerter med forskellige placeringer på øen: Kultursalen, Issehoved, Ørby Kirke og Agerupgård. En femte koncert kunne være i forbindelse med Folkedybet.
- Billedkunstrådet ønsker at erhverve Telefonboksen, et værk af Knud Viktor, som et permanent værk på Samsø, dvs. også efter udstillingen til sommer.
- Johann har været i kontakt med en ingeniør, der har præsenteret to forskellige metoder til at præsentere lyd i telefonboksen.
- Freja skal undersøge, hvordan man søger om tilladelse til kunstværker i det offentlige rum.
- Johann præsenterede et udvalg af 11 Knud Viktor lydclip.
- Mark (Knud Viktors søn) har et jord/bambus-værk. Mark har et ønsket om et intimt rum hvor værket kan være i udstillingsperioden. Rådet tænker over, hvor dette kunne være.

#### ▪ Kunst-foredrag

- Generelt er der mange gode muligheder for foredragsholdere.
- Tanja har haft kontakt med Alex Mørch. Han vil meget gerne holde foredrag. Han foreslår et samarbejde med Rune Søjting.
- Det besluttet, at årets første kunst-foredrag bliver med Alex Mørch og Rune Søjting i uge 17 eller 18.
- Det drøftes, om Jesper Tang kunne holde et foredrag i forbindelse med bogreceptionen eller en koncert i udstillingsperioden.
- Hanne K har forsøgt at få kontakt til Jens Settergren.
- BKF har takster for kunstforedrag. Rådet beslutter at følge denne takst. Dvs. et honorar på 4000 kr. + transport.
- Det drøftes, at Ingeborg Okkels eller Magnus Kaslov også kunne være relevante foredragsholdere.

#### ▪ Udstilling i Anton Rosen Huset 2024

- Rådet vil gerne fastholde deres udstillingsperiode i sommerkvartalet.
- Planlægning af fremtidens udstillinger kan godt gøres mere optimalt ift. arbejdspress. Eksempelvis i bølger, hvor det hvert andet år er en udstilling, der er meget arbejde i og hvert andet år er en udstilling, der er mindre arbejdstung.
- Det drøftes, at Heerup eller et hav/marine tema kunne være en mulighed for udstillingen i 2024.
- Rådet drøfter at besøge Brundby Antikvariat v. Søren Caspersen til næste møde.

- ”Kunstatlas”/ Samsø Kommunes kunstsamling

Intet at berette.

#### **Pkt. 5 – Behandling af ansøgninger til suppleantpost**

Ingen indkomne ansøgninger til stillingen. Arbejdet med at få en ny suppleant genoptages efter sommer.

#### **Pkt. 6 - Nyt til/fra Den Kulturelle Styregruppe**

Til den årlige udstilling i Anton Rosen Huset med lokale kunstnere, skal nedsættes en arbejdsgruppe med Ulla Enevoldsen fra KOKS samt en eller flere repræsentanter fra billedkunstrådet. Tanja og muligvis Johann kan være med i denne arbejdsgruppe. Mie hører Ulla, hvordan det i praksis skal foregå.

#### **Pkt. 7 - Nyt til/fra Kulturforum**

#### **Pkt. 8 - Henvendelse fra fotograf, Chris Vilasen**

Chris har boet på Samsø siden 14. november 2022. Hun er autodidakt fotokunstner og ønsker sparring på arbejdet hen mod sin første udstilling.

Rådet rådgiver Chris til at kontakte forskellige foreninger på øen, der kan hjælpe hende godt i gang.

#### **Pkt. 9 – Eventuelt**

Det besluttes at rykke mødetidspunktet tilbage til kl. 13-16, hvor det oprindeligt lå, for at det kræver mindst mulig afspadsering/forstyrrelse i medlemmernes øvrige arbejde.

Næste møde holdes i uge 17 i stedet for den 14. juni, som oprindeligt aftalt. Mødetidspunkt aftales endeligt, når datoen for foredraget med Alex Mørch og Rune Søchting er på plads.